
"Cal tenir molt present la pervivéncia de creences paganes en qué es manté viva la idea del 
viatge del difunt fins el Paradís i el preu que n'haura de pagar, així com també l'avituallament que 
necessitara al llarg del trajecte''. 

Tots aquests treballs han permés de reformular diversos plantejaments respecte a la conti
nul'tat de l'ocupació del territori entre el final de !'época romana i les primeres implantacions cris
tianes, aix í com també han permés d'afinar en la comprensió de l'evolució arquitectonica de molts 
edificis, així com el fet de conéixer d'una manera més aprofundida com era la gent que problava 
aquestes terres, com vivien i quines eren les seves creences. 

D.D.P. 

ACTA DE L'ASSEMBLEA GENERAL ORDINARIA 

A les 19 hores del dia 15 d'abril de 1998 s'inicia I 'Assemblea General Ordinaria d' Amics de 
I' Art Romanic, amb la salutació del president, Joan-F . Cabestany i Fort, el qual agra í la seva assis
téncia a tots els presents (18 socis), a la vegada que excusa el Delegat de l'lnstitut d'Estudis Cata
lans, Antoni Pladevall i Fort, a qui, per compromisos ineludibles d'última hora li fou impossible la 
seva assisténcia. Aix r mateix, el president va fer un petit bala ne;: de quines havien estat els trets més 
importants de l'any finalitzat (publicació de les Actes del Col.loqui sobre Les catedrals catalanes. 
Arquitectura i art medievals), a la vegada que exposa la importancia de la convocatoria del proper 
Col.loqui, que en aquesta ocasió tractara sobre Les canóniques catalanes. Arquitectura i art me
dievals, al qual esperem la maxima assisténcia per part deis socis. 

A continuació es dona pas als diferents punts de l'Ordre del Dia: 

1 - Lectura de l'Acta de l'Assemblea anterior, la qual fou aprovada. 

11 - Lectura de la Memoria d'Activitats del Curs 1996-97, la qual fou aprovada, ambla 
inclusió nominal deis socis que en el transcurs de l'any 1997 varen causar obit, i que són els se
güents: 

Bastardas, Rafael 
Beltra, Joaquima 
Boncomte, Josep 
Uubera, Antoni 
Rocabert, Josep 
Soler, Jesús 

(Barcelona) 
(Sabadell) 
(Barcelona) 
(Barcelona) 
(Sabadell) 
(Barcelona) 

111 - Estat de comptes de l 'any 1997, amb un resultat positiu de tres-centes vuitanta-quatre 
mil cinc-centes quaranta pessetes, el qual fou aprovat". 

IV - Pressupost pera l'exercici 1998, amb un resultat positiu previst de cent setanta-vuit 
mil sis-centes quaranta pessetes, el qual fou aprovat. 

Tant el president, Joan-F. Cabestany, com la tresorera, Angela Majó, van significar que, 
com a conseqüencia deis romanents pisitius, tant de l'exercici 1997 com del pressupost per al 
1998, s'ha considerat oportú, tal comes va dir en l'acord pres en !'anterior Assemblea, de NO aug
mentar la quota de soci per aquest any 1998. 

V - Torn obert de paraules. Els socis Ernest Valveny i Caries Celma apunten la possibilitat 
de donar a coneixer, mitjanc;:ant publicitat de diversa índole, les activitats de l'entitat, de manera 
que es puguin incorporar nous socis. La mesa indica que s'esta acabant de confeccionar un tríptic 
de presentació d'AAR (que s'ha endarrerit per motius d'impressió pero que estara acabat abans de 
finalitzar el Curs 1997-98), el qual s'enviara a tot un seguit d'entitats de Catalunya (biblioteques, 
universitats, arxius, centres excursionistes, etc.) precisament amb la intenció de captar nous 
socis. 
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En aquest sentit, i per tal de poder ampliar, també, el nucli de socis a comarques, el conso
ci Martí Mas va assenyalar la possibil itat d'establir una contrapartida amb "Catalunya Romanica", 
trametent aquest tríptic de presentació als subscriptors de l'obra, els quals són, potencialment, pos
sibles elements d'incorporació a i'entitat. La mesa va recollir amb molt d'ínterés aquest suggerí
ment del senyor Martí Mas ja que, tot í els contactes permanents amb díferents entitats de Cata
lunya (ja sigui a través d'intercanví de publícacions o bé amb la tramesa de la Circular d'AAR i 
fins í tot amb la col.laboració a l'hora de portar a terme alguna activitat) aixo no ha estat suficie~t 
pera ampliar el nombre de socís de i'entítat, i per tant aquest nucli de subscríptors de "Catalunya 
Romanica" podría molt bé proporcionar nous socís a l'entítat. 

Aprofundínt en el tema deis nous socis, el secretarí, David Dalmases, va indicar que, tot i 
que el nombre total no ha de sofert massa variació (480 en data 31 /12/97), en els últims dos anys 
s'han produ i't moltes incorporacions, les qua Is han vingut a ocupar les gairebé cinquanta baixes 
de socis que, coma conseqüéncia de la seva morositat, la Junta Directiva ha considerat convenient, 
després de diverses notificacions per escrit, donar-los de baixa de l'entitat. 

El socí Caries Celma ha apuntat la possibílitat de fer alguna sortída de treball de dos o més 
dies, a la qual cosa la mesa ha contestat que aíxo ja s'havía portat a terme durant molts anys (Set
mana Santa, Pasqua, etc.), pero que en aquests moments és una mica inviable per motius purament 
personals de les persones que podrien dirigir aquestes Sessíons de Treball. Tot i aixo, pero, no es 
descarta la possibilitat de reprendre aquestes activitats més endavant. 

Finalment, i sense més assumptes per tractar, s'aixeca la sessió, a les 19,50 hores. 

D. D.P. 

INFORMA CIÓ 

La Fundación Santa María la Real. Centro de Estudios del Románico, d' Aguilar de Campoo 
(Palencia), organitza, com cada estiu, diversos Cursos i Seminaris, deis quals donem un petit avan<;: 
del seu programa: 

- 111 Curs sobre La Penfnsula Ibérica y el Mediterráneo durante los siglos XI y XI l. El ur-
banismo de los estados cristianos peninsulares. (28, 29, 30 i 31 de julio! de 1998). 

• El urbanismo de Santiago de Coinpostela (José Suárez Otero) 
• El urbanismo altomedieval de Gerona (Joan Malina Figueras 
• Pamplona en los siglos XI y XII (Fernando Cañada Palacios) • 
• Aproximación a la génesis y desarrollo urbano de Valladolid durante la Alta Edad Media. 

Siglos XI-XII (Miguel Angel Marín Montes) 
• Urbanismo plenomedieval en León. Recientes aportaciones (Avelino Gutiérrez y Fernando 

Miguel) 
• Evolución urbana de la Zamora medieval (Hortensia Larren) 
• Urbanismo y cultura material en la Salamanca alto y plenomedieval (Nicolás Benet y Ana 

Isabel Sánchez) 
• La ciudad en el ámbito mediterráneo durante el cambio del milenio (Manuel Riu i Ríu). 

Al final de cada sessió hi haura un col.loqui per debatre els temes exposats, aix í com també 
es taran diverses excursions facultatives. 

- X 11 Seminari sobre Historia del monacato: Cristianismo marginado. Siglos XI-XV: movi
mientos heréticos en la Europa medieval (3, 4, 5 i 6 d'agost de 1998). 

• Disentimientos religiosos y herejías de los siglos XI al XV: caracterización y períorízacíón 
(Julio Valdeón) 
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